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Rekordowa dotacja dla cieszyńskiej Biblioteki Publicznej. Do instytucji trafi ponad półtora
miliona złotych! To pieniądze, które pochodzą z dotacji Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa
Narodowego. Niebawem w budynku biblioteki ruszą poważne prace remontowe.

Z Izabelą Kulą, dyrektorką cieszyńskiej Biblioteki Publicznej, rozmawia Jan Bacza
 
 
Wczesną wiosną ubiegłego roku, biblioteka modernizowała sieć elektryczną, wówczas było sporo prac w
obiekcie, ale teraz, będzie się działo jeszcze więcej.
 
Napisaliśmy projekt na dofinansowanie infrastruktury bibliotek. Otrzymaliśmy dofinansowanie, właśnie wysłaliśmy
umowę do podpisu.
 
Co się zmieni po zakończeniu prac?
 
Chcemy poważnie zmienić wizerunek biblioteki. Podstawowym zadaniem w ramach projektu, to dostosowanie
obiektu do potrzeb osób niepełnosprawnych, w tym również starszych. Jak wiadomo biblioteka znajduje się na
wysokim pierwszym piętrze. To dla osoby starszej duży wysiłek wejście do obiektu. Niepełnosprawni nie mają w
ogóle takiej możliwościowi. Dlatego też w ramach projektu zostanie tutaj wybudowana winda.
 
Gdzie ona będzie zlokalizowana, na klatce schodowej?
 
Nie. Na zapleczu biblioteki. Nie otrzymaliśmy zgody od konserwatora zabytków na to, aby była ona zlokalizowana
w klatce schodowej. Winda będzie zatrzymywała się na kilku poziomach. Na dole przy wejściu, kolejny przystanek to
antresola w oddziale dla dzieci, później jest wypożyczalnia dla dorosłych. Ostatni przystanek to poddasze gdzie
teraz znajdują się biura.
 źniej jest wypożyczalnia dla dorosłych. Ostatni przystanek to poddasze gdzie teraz znajdują się biura.
 
Samo wejście od strony ulicy też jest po kilku schodach, będzie wybudowany podjazd?
 
Nie, nie będzie tutaj przebudowy. Wejście dla osób niepełnosprawnych będzie od strony oddziału dla dzieci. Tam
można z poziomu ulicy wjechać wózkiem.
 
Co jeszcze planujecie zmodernizować?
 
Plany zakładają wymianę okien w całym budynku. Będzie też wymieniona kotłownia oraz rury centralnego
ogrzewania. Będziemy również cyklinować wszystkie parkiety. Oczywiście malowanie pomieszczeń i klatki
schodowej.
 
Wiem, że chcecie też doposażyć swoje pracownie.
 
Tak, na poddaszu planujemy zorganizować pracownię 'Your Media – Twoje Media' będzie ona dedykowana
młodzieży. Będzie tutaj dwanaście stanowisk komputerowych z pełnym oprogramowaniem graficznym i
muzycznym. Nie chodzi o zwyczajne odbieranie e-maili, czy korzystanie z internetu. Chcielibyśmy, aby młodzież
przychodziła tutaj na zajęcia i kursy, aby dokształcała się w korzystaniu z komputera i korzystała z programów
użytkowych. Chcemy, aby powstała społeczność młodzieżowa oparta na zasadach merytokratycznych. Starsi,
bardziej zaawansowani koledzy mają uczyć osoby młodsze. Młodzież kształtować ma swoje zainteresowania i pasje
pod kątem swojej przyszłej pracy zawodowej. W ramach tego projektu zakupiony zostanie również sprzęt dla DJ-ów.



Te pracownie będą czynne popołudniami. Przed południem, jeżeli nauczyciele informatyki ze szkół będą chcieli
skorzystać wraz z młodzieżą, też będą mogli. Chcemy też otworzyć się bardziej na kursy dla seniorów.
 
Kiedy rozpoczną się prace?
 
Przygotowanie specyfikacji i dokumentacji to wrzesień. Myślę, że przetargi ruszą w październiku. Nie wszystko
zrobimy od razu. Oczywiście prace budowlane będą najpierw, później wyposażenie w sprzęt i meble.
 
Miasto też dorzuciło się do tej inwestycji?
 
Program ministerstwa jest tak skonstruowany, że można było wliczyć jako wkład własny prace, które do tej pory
wykonaliśmy. Otrzymywaliśmy od miasta dotacje na inwestycje celowe. Przeprowadziliśmy remonty instalacji
elektrycznej i wodno-kanalizacyjnej. Teraz do wykończenia pozostał nam hol, wypożyczalnia oraz czytelnia. Do
końca listopada 2014 prace muszą być zakończone a my rozliczeni z projektu. W sumie otrzymaliśmy z ministerstwa
dofinansowanie w wysokości 1 545 662 zł. Pozostałą część, związaną z realizacją zadania w wysokości 272 642 zł,
pokryje Gmina Cieszyn w ramach wkładu własnego.
 
Zatem czytelników czeka wiele niedogodności związanych z remontem.
 
Będzie głośno, będzie hałas, podłoga będzie drżała w posadach, bo wyżynać będzie trzeba m.in. stropy. Mamy taki
pomysł, aby na ten czas oddelegować pracowników do placówek filialnych. Filie by były czynne codziennie przez
dziesięć godzin. Rozmawiamy także z Polskim Związkiem Niewidomych, który mieści się przy ul. Srebrnej. Tam też
jest nasza jedna filia. Chcielibyśmy tam uruchomić wypożyczalnie lektur dla uczniów i studentów. To po to, aby nie
byli oni pozbawieni możliwości wypożyczania książek w ciągu roku szkolnego.
 
Dziękuję za rozmowę.
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